
Zápis z jednání Školské rady při ZŠ Meteorologická konané dne 9. 5. 2018 

Přítomni: pí. Adámková, pí. Exnerová, p. Horčík, pí. Mašková, p. Řezanka, pí. Sixtová, pí. Stehlíková, 

pí. Šavelková, pí. Tomášková, p. ředitel Kulik (jako host) 

Omluven: 0 

Program jednání: 

1. Podnět rodičů třídy 1.B 

2. Výsledky přijímacího řízení 

3. Zápis do 1. ročníku 

4. Prostory pro nové třídy 

5. Kapacita školy ve střednědobém výhledu 

6. Využívání PC učebny, počítačová gramotnost ve výuce 1. i 2. stupně; možnost rozšíření? 

7. Akce z hlediska prevence plánované na příští rok – rizikové chování ve škole, evakuace apod. 

8. Možnost zapojení rodilého mluvčího do výuky 

9. Personální změny ve škole 

10. Informační toky mezi školou a rodiči, resp. veřejností 

11. Dopad výstavby tramvajové trati na provoz školy 

12. Různé, diskuze 

Zápis z jednání: 

Zahájení v 17:00. 

Ad 1) Dle zřizovatele je rozhodnutí o slučování tříd i rozdělení dětí zcela v kompetenci ředitele školy. 

Ředitel informoval o počtech žáků ve třídách 1.A, B, C (19, 19, 15), což je nadále neudržitelný počet 

žáků na 3 třídy. Na třídních schůzkách v září 2017 byli rodiče prvňáků informováni, že v zájmu dětí škola 

zvolila model tří menších prvních tříd, že je však velmi pravděpodobné, že dojde ke sloučení do dvou 

druhých tříd. K dělení právě třídy 1.B bylo přistoupeno z několika důvodů, z nichž některé jsou 

neveřejné. Třída bude rozdělena dle vazeb mezi dětmi na základě podkladů dodaných třídní učitelkou. 

Do konce května bude k dispozici jmenný seznam žáků třídy 1.B. a jejich rozdělení do tříd 1.A. a 1.C. 

Informace o konkrétním rozdělení sdělí ředitel na informační schůzce s rodiči žáků třídy 1.B. Rozdělení 

se týká budoucích druhých tříd od září 2018. 

Ad 2) Na víceletá gymnázia skládalo přijímací zkoušky 17 žáků 5. ročníku (přijat 1 žák na státní VG, 1 na 

soukromé VG) a 6 žáků 7. ročníku (nepřijat žádný uchazeč). Ze třídy 9.A byli přijati 4 žáci na gymnázium, 

11 žáků na SŠ, 1 na SOU, 2 žáci nebyli v 1. kole přijati, podali odvolání. Ze třídy 9.B byly dvě žákyně 

přijaty na SŠ s uměleckým zaměřením, 3 žáci na gymnázium, 10 žáků na SŠ a 6 žáků na SOU. 

Ad 3) K zápisu do 1. ročníku (resp. do přípravné třídy) se dostavilo 118 dětí, přijímací řízení stále probíhá 

(chybějící podklady pro odklad školní docházky či další dokumenty). Ke dni schůzky Školské rady bylo 

65 dětí do tříd Amos, 13-14 dětí do třídy Montessori, 28 dětí se žádostí o odklad školní docházky, 4 děti 

nebyly přijaty (nespádové, bez sourozence ve škole). Do přípravné třídy podalo žádost celkem 19 dětí 

(15 spádových a 4 nespádové). Škola má informace, že vzhledem k plánovaným stěhováním do našeho 

spádového obvodu v průběhu léta 2018 budou děti přibývat, naopak některé děti byly u zápisu ve více 

školách a čekají na vyrozumění. Počty budoucích prvňáků tedy pravděpodobně budou kolísat až do 

září. 

Ad 4) Plánované jsou nově dvě třídy v posledním patře staré budovy (škola tedy bude mít dispozici celé 

patro), výhledově budou posouvány nebo bourány některé příčky v nové budově, což umožní vznik tří 

dalších plnohodnotných tříd. Zřizovatel přislíbil výměnu podlahové krytiny a výmalbu ve třídách staré 

budovy, diskuze nad nutností rekonstrukce toalet. 



Ad 5) Kapacita školy (v současnosti 600 žáků) bude nejspíše v září 2018 téměř zaplněná (odhadem 595 

žáků), dle vedoucí OSŠ paní Fruncové Vlčkové bude včas navýšena. Ředitel bude iniciovat změnu 

kapacity od září 2018. Diskuze nad možností event. použití finančních prostředků získaných z darů 

developerské společnosti JRD určených na školství (ŠR bude adresovat dopis zřizovateli – znění navrhne 

paní Šavelková). 

Ad 6) Vybavení současné PC učebny je zastaralé (10 let a více), je třeba cca 600 tis. Kč na obnovu 

počítačů a příslušenství v učebně a další finanční prostředky na obnovu PC ve třídách a kabinetech. 

Ředitel zažádal Radu MČ o převedení přebytku hospodaření za rok 2017 do rezervního fondu, zatím 

není oficiálně schváleno. Prostředky v rezervním fondu by měly po převedení stačit na obnovu techniky 

v PC učebně, ředitel plánuje termín obnovy vybavení na září 2018. Od roku 2018/2019 je v ŠVP 

plánována jednohodinová dotace předmětu IKT (informační a komunikační technologie) v 6. a 8. 

ročníku, na 1. stupni bude nadále začleněna do výuky předmětu Člověk ve světě. O zřízení druhé PC 

učebny se uvažuje. Zřizovatel doporučil mimo jiné využít na financování PC dotační tituly. Bohužel 

granty na vybavení pro základní školy zřizované městskými částmi jsou vyhlašovány jen velmi omezeně 

a v delším časovém odstupu. Bylo by zdlouhavé na to spoléhat, vhodnější je urychlit nutné 

administrativní kroky k uvolnění financí školy aspoň pro obnovu vybavení PC učebny. 

Ad 7) Ve třídách 2. – 9. ročníku probíhají programy primární prevence realizované společnostmi Prev-

Centrum; dále využíváme programů Proxima Sociale a nově vzniklého Centra prim. prevence při DropIn 

na Praze 12. Témata jsou plánována předem, je ale možné je zařadit dle aktuální potřeby třídy. 

Ad 8) Ve škole jsou realizovány kroužky s rodilým mluvčím přes Jazykovou školu EasySpeak, o zavedení 

do běžné výuky se zatím neuvažuje.  

Ad 9) Ke 30. 6. 2018 rezignovala na funkci statutární zástupkyně ředitele Mgr. Stehlíková, od 1. 7. 2018 

bude ve funkci Mgr. Tomáš Pilař (aprobace TV – ICT). Od května 2018 je ve škole školní psycholožka 

Mgr. Zaliberová, v provozním úseku jsou ekonomka Ing. Halvová (koordinace celého provozního 

úseku), referentka správy majetku paní Kučová, referentka PAM paní Bártová, školník pan Juhos a 

údržbář pan Matějka. Účetnictví školy od dubna 2018 vede firma Wiecek s.r.o. Ve škole proběhlo 

šetření ČŠI na podnět pro nekvalifikovanost ped. pracovníků (učitelů, vychovatelek i AP), stížnost však 

byla shledána nedůvodnou (naprostá většina pedagogů je kvalifikovaných, doplňují si vzdělání nebo 

škola hledá kvalifikované pracovníky). 

Ad 10) Žádost na ředitele školy o poskytování konkrétnějších a relevantních informací a dodržování 

termínů. 

Ad 11) Paní Adámková seznámila členy Školské rady i ředitele školy s podrobnou mapou plánovaného 

prodloužení tramvajové trati z Modřan, začátek stavby by měl být mezi roky 2018 – 2020 dle rychlosti 

získání potřebných stavebních povolení. Trať povede za protihlukovou stěnou, pozemků školy by se 

neměla týkat; bude přesunut vjezd na školní parkoviště a lehce posíleno množství parkovacích míst; 

bude zřízen světelný přechod ulice Gen. Šišky i tramvajové tratě. 

Ukončení v 19,30 hodin. 

Dne 11. 5. 2018 

Zapsala: Alena Stehlíková 

Ověřila: Helena Sixtová 


